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C h m e l  vC h m e l  v K o l e š o v i c í c hK o l e š o v i c í c h

Chmel se v Kolešovicích začal pěstovat kolem roku 

1750. Byly to chmelnice    tyčkové. Průbojníkem se  u 

keře udělala díra, do které se zarazila 4 – 5 m     

dlouhá tyč, po níž se chmel plazil nahoru.  Po sklizni 

se tyče ukládaly. Nežli se chmelnice zřídila, muselo se 

pole šachtovat. To znamená ručně do hloubky tří rýčů 

zrýt. Práce to byla těžká a namáhavá. Sklizeň a obdě-

lávání prováděli místní  občané. Chmel 

se sušil na malých sušárnách nebo na 

slunci. Později, když se   plochy 

chmele rozšířily, dojížděly      

dospělé osoby na sklizeň i 

z jiných okresů.  Toto  zajiš-

ťoval  parťák, který již před 

sklizní  uzavřel se   sedlákem 

smlouvu. Strava byla jednoduchá 

– polívka a ½ bochníku chleba denně.   

Česat se chmel musel čistě a sbírat se musela každá 

hlavička. K tomu byl určen dozorce. Večer byla     

zábava v každém hostinci při houslích a harmonice.  

Že to končilo převážně rvačkou, není  nutné          

podotýkat. Mezi česáči byli   mnohdy i lidé pochybné   

pověsti, tuláci a kočující. Již dávno před sklizní se 

sjížděly vozy na tržiště nebo na jiné volné prostran-

ství. Sklizně se musela zúčastnit celá rodina. Malé 

děti spaly v převrhlé nůši přikryté chmelinou a větší 

děti česaly. Byl to mnohdy jediný příjem na ošacení 

dětí.  Za načesaný věrtel se platilo 1,20 korun.  Ceny   

chmele byly různé. Většinou se již v červenci         

prováděl předprodej. V roce 1927 se platilo za    

chmelový cent – 50 kg – chmele až 7 000 Kč. To   

využili sedláci a počali stavět velké hospodářské   

budovy. Jaké pak bylo překvapení příští rok, když 

cena klesla na 700 Kč nebo se chmel vůbec 

neprodal. Tu leckterý sedlák   upadl do 

dluhů, ze kterých se již        

nepostavil.  Našlapaný chmel 

v žokách po 100kg odváželi  

povozníci   na žebřiňácích do 

Žatce. Tak při pěstování  

chmele získalo      zaměstnání 

velké množství lidí , kteří  

přicházeli do obce i s nekalými 

úmysly. Po první světové válce tu řádila tlupa lupičů,     

vedená Kajetánem. Byli ukryti v katastru obce a    

velitel měl skrýš v druhé jámě k janovskému lesu ve 

břehu rokle. V těchto místech je jáma propadlá a 

dodnes se tam říká  Kajetánova díra. Jeden jeho   

společník jménem Heckl byl chycen v Heřmanově.             

-  li  -  

O čten í    
Kniha bývala v naší zemi věc vážená, ale do dnešní uspěchané doby jakoby už snad 

ani nepatřila. Vidět dítě s knihou je věc nevídaná. Knihovny jsou navštěvovány 

většinou staršími lidmi. Ale i dospělí tvrdí, že na čtení nemají čas. Dlouho jsem 

přemýšlela proč a myslím, že kniha je pro dnešní životní styl pomalá. V současnosti 

chtějí všichni všechno hned a tak raději sednou  k obrazovce  a  před obrazovkou 

sedí jako za  volantem auta. Stihnou toho za večer spoustu.  Číst je jako  chodit   

pěšky. A chodit pěšky je nepohodlné a pomalé. Ale kdo jde pěšky, ten toho zase 

tolik uvidí. Ať už jde parkem, tichým lesem,  polní cestou nebo rušnou ulicí... Nad 

knihami a při chůzi pěšinkami se najednou     zpomalí čas. Chodec  i čtenář   žije  pomaleji, ale třeba zase déle. Čtenáři 

jsou takové tiché společenství. Začtete - li se do pěkné knihy, obklopí vás klid jako pod vodní hladinou. Nevidíte, nesly-

šíte, co se děje okolo. Tak si zkuste sednout,   samostatně nebo společně s dětmi u kamen a u knihy. A vezměte si tře-

ba tu, která   u čtenářů vyhrála v soutěži „Kniha mého srdce“ jako nejhezčí.  Víte  která to je? Nezištně prozradím: 

Saturnin Zdeňka Jirotky.  A já doufám, že literatura bude i nadále pohlazením pro naše srdce i když všichni tolik stále 

někam spěcháme.          

-   li  -                                                                                                                       

Můj
život !



Na pracovní poradě se zastupitelé sešli dne 07. 02. 2011 a bylo projednáno:  

Přítomni zastupitelé: Dvořák, Čečrdle,  Procházka, Hrenák,  Poděbradská,  Hrenáková,  Brabcová, Kovář,  Kozlerová 

- Obec obdržela vyjádření k investičnímu záměru stavby “ Vodovod Hokov – Kolešovice a rozvody” od          
Severočeských vodovodů a kanalizací se sídlem v Teplicích. Po prostudování investičního záměru a vzhledem k   
zajištění dostatečné a trvalé dodávky vody pro oblast, která je již z vodojemu Strojetice zásobována,  SČVK  s        
předložením investičním záměrem nesouhlasí. Po dohodě s ing. Sedláčkem se starosta pokusí projednat investiční 
záměr s generálním ředitelem společnosti.                  
- Firma Jan Vedra, Kryry, předložila cenovou nabídku na provedení kominických prací. V případě, že občané projeví 
o tuto službu zájem, je možné vyhotovit seznam a zařídit hromadnou objednávku. Nabídka bude v obci zveřejněna.               
- Obec obdržela kolaudační souhlas s užíváním stavby ČOV.  Zkušební provoz byl tedy ukončen k 31. 12. 2010. Na 
základě kolaudace a zaměření geometrickým plánem bude nová ČOV zanesena jako stavba do katastru nemovitostí. 
- Starosta krátce seznámil s kalkulací cen stočného za rok 2010 a 2011, kterou připravila J. Hrenáková  ve spolupráci 
s ing. Sedláčkem. Na příští pracovní poradě budou zastupitelé seznámeni s konkrétními čísly.                   
- Na poslední pracovní poradě bylo domluveno, že budou osloveny okolní obce s nabídkou služeb sběrného dvora 
pro občany okolních obcí.  Bylo osloveno celkem 7 obcí. Obce Přílepy a Děkov o tyto služby v současné době     
nemají zájem.  Ostatní obce Hořesedly, Švihov, Oráčov, Kolešov a Pšovlky se zatím nevyjádřili.               
- UZSVM  zaslal smlouvu o bezúplatném převodu pozemků parc.č. 434/14, 1528/2, 1825/3, 1528/6 a 1881/4, vše v 
k.ú. Kolešovice. Smlouva bude projednána a schválena na veřejném zasedání, které se bude konat v březnu.                
- Ve čtvrtek, 10. 2. 2011 od 8,30 hodin proběhne v základní škole jednání ohledně rozpočtu školy na letošní rok. 
Všichni starostové spádových obcí byli pozvání. Starosta obce Kolešov se ze schůzky omluvil.                  
- Obec obdržela seznam potencionálních uchazečů od ÚP na VPP. V letošním roce dojde jak ke snížení příspěvku na 
mzdu, tak i ke snížení počtu zaměstnanců. Obec má možnost získat 1 pracovníka od dubna do listopadu a druhého od 
března do června. Na mzdy bude obec dostávat pouze 5.000,- Kč na 1 pracovní místo a zbylá částka do výše 
minimální mzdy bude hrazena z obecního rozpočtu. Po projití seznamu uchazečů oznámil starosta, že zatím osloví 
pana Berkyho a pana Leibla.    
-  Starosta podal  zprávu o dopravní obslužnosti na autobusové lince Rakovník – Kolešov, tam a zpět.  Všechny linky 
zatím zůstanou v platnosti, pouze došlo ke změně u spoje Rakovník – Kolešov v 15 hodin, kdy tento bude zajiždět 
ještě do Přílep.                 
- Ve čtvrtek 10.2.2011 proběhne na OÚ  jednání s firmou RSP Energy z Prahy ohledně nabídky dodávky levnějšího 
plynu a elektrické energie pro budovy obce. 
- Zastupitelé diskutovali nad stavem místní komunikace vedoucí kolem bytovek k okálům, která je po výstavbě 
kanalizace a hlavně  provozu těžké zemědělské techniky při sklizni kukuřice velmi poškozená. Pohyb po této komu-
nikaci dělá problém zejména chodcům a cyklistům. Zastupitel J. Čečrdle navrhl vybudování chodníku.                
-  Starosta oznámil, že z dotace pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů byla pro její potřeby zakoupena motorová 
pila. 

Na pracovní poradě se zastupitelé sešli dne 21. 02. 2011 a projednali:  

Přítomni zastupitelé: Dvořák,  Kovář,  Hrenáková, Poděbradská,  Kozlerová, Čečrdle, 

- Na veřejně prospěšné práce byla obci nabídnuta celkem 4 místa, 2 od března do června a 2 od dubna do listopadu. 
Do rozpočtu bude třeba zařadit částku 120 tis. Kč na dofinancování minimální mzdy pracovníkům.                    
-  Zastupitelé byli seznámeni s lokalizací pozemků, jichž se týká smlouva o bezúplatném převodu pozemků, která 
bude projednána na VZ v březnu.                 
- Starosta podal informaci o místním šetření na Podskale, které se konalo na žádost manželů Řežábkových a manželů 
Kilikových a jehož byla obec účastníkem.                
- Pan Ladislav Řežábek oznámil na OÚ propadnutí zeminy na bývalé skládce. V místě, kde stávala stavba, vznikl    
hluboký otvor, který je třeba neprodleně zasypat. V této lokalitě bude nutné smýtit vysázené smrky, protože svými 
kořeny narušují zeď původní stavby a hrozí její sesutí do koryta potoka.  
-  Starosta informoval o schůzce u kaple sv. J. Nepomuckého dne 17. 2. 2011, které se zúčastnili členové Občanské-
ho sdružení Zderaz, za památkáře ing. arch. Volfová, ing. Kapsa a paní Knorová a za obec starosta. Účelem schůzky 
bylo vyhodnocení současného stavu rekonstrukce a zajištění financování oprav v tomto roce. Bylo domluveno, že 
obec nechá nacenit zhotovení a montáž sanktusníkové věžičky a dále vnitřní a vnější omítky. Dle výše naceněné 
částky pak podá žádost o dotaci prostřednictvím pověřené obce jíž je Město Rakovník. Zastupitelé s tímto postupem 
souhlasí.                  
- Dle předložených nabídek na dodávky elektrické energie a plynu pro potřeby obce a ZŠ vyhodnotil starosta jako 
nejvýhodnější nabídku společnosti Centropol Energy (elektřina) a RSP (plyn). Zastupitelé souhlasí s přechodem na 
výše uvedené dodavatele. Starosta a ředitelka ZŠ podepíší příslušné smlouvy.                 
- Nabídka kominických služeb byla vyvěšena na vývěsních deskách OÚ. Zájemci o tyto služby se mohou hlásit na 
OÚ. Kominík bude objednán v případě jejich většího počtu.                 
- Starosta podal informaci o inventarizaci ovocných stromů vysázených podél polních cest, kterou provedla firma 

OBECNÍ  ÚŘAD INFORMUJE  - Č INNOST  ZASTUP ITELSTVA OBCE  



Rosenreiter ze Mšece. V některých lokalitách jsou stromky silně poškozené zvěří, suchem a zemědělskou činností.  
Letos bude nutné zahájit obnovu porostů. Proto bude do rozpočtu na letošní rok zařazena částka potřebná na tuto 
akci.                 
- Vystoupení divadelního spolku Tyl Čistá bylo domluveno na termín neděle 24. 4. 2011 od 16,00 na sále KD. Tento 
termín byl vybrán aby vyhovoval Domovu Kolešovice.                 
- Vzhledem k tomu, že obec Kolešovice se stala vlastníkem pozemků pod zderazskou návsí, obrátil se na ni pan Jaro-
slav Kovář ze Zderazi ohledně stromu (jírovec maďal), který roste cca 4 metry od jeho nemovitosti. Ten mu svým 
vzrůstem   poškozuje střechu rodinného domu. Obec si nechá vypracovat odborný posudek zdravotního stavu stro-
mu.                                
-  Zastupitelé byli seznámeni s peticí proti rušení autobusových spojů ve Středočeském kraji.                 
- Zastupitelé byli seznámeni s peticí Kmetiněvské výzvy starosty Kvapila ohledně snížení trestní odpovědnosti     
pachatelů trestných činů na 14. rok věku. 
- Starosta přítomné seznámil s odvoláním SŽDC Praha proti rozhodnutí Drážního úřadu Praha. Tímto rozhodnutím 
nebylo vyhověno návrhu SŽDC, aby na trati Krupá – Kolešovice byla zrušena osobní přeprava. Dále tedy trvá snaha 
státní organizace SŽDC Praha o zrušení provozu na trati.

Na pracovní poradě se zastupitelé sešli dne 7. 03. 2011 a projednali:  

Přítomni zastupitelé: Dvořák, Kovář,  Hrenáková, Poděbradská,  Kozlerová, Čečrdle, Brabcová, Hrenák, Procházka 

- Členové zastupitelstva se sešli v ulici k okálům, kterou celou prošli a zároveň řešili způsob vybudování dočasného 
chodníku. Po proběhlé výstavbě kanalizace a zejména po odvozu kukuřice z lokality „Ve Mlýně“ těžkými zeměděl-
skými stroji je komunikace silně poškozená a zanesená blátem z polí. Pohyb po této komunikaci je obtížný zejména 
pro chodce a cyklisty. Bylo domluveno vybudování chodníku z asfaltového recyklátu vpravo ve směru jízdy od byto-
vek k okálům. Na tuto akci bude v rozpočtu na rok 2011 vyčleněna částka 150 tisíc Kč.                 
- Pan Feher ze Zderazi oznámil úmysl opravit obvodovou zeď u své nemovitosti. Součástí zdi je též autobusová    
čekárna, která je umístěna na jeho pozemku. Protože čekárna není řadu let využívána, nebude obec požadovat její 
zachování z toho důvodu, že nevlastní pozemek pod ní.                 
-  Zastupitelé byli seznámeni se 3 zájemci o zakoupení stavebních  parcel v lokalitě „Na Tržišti“.                  

- Zastupitelé byli seznámeni s odborným posudkem na strom (jírovec maďal) rostoucí na veřejném prostranství ve 
Zderazi, který vypracoval ing. Václav Rosenreiter ze Mšeci. V žádném případě nelze strom smýtit, je doporučena 

pouze částečná redukce koruny. 
- Součástí pozemků převedených státem na obec je i pozemek pod rybníkem „U Balounů“. Bude třeba požádat o 
vydání rozhodnutí o nakládání s vodami a zabývat se jeho revitalizací.                 
- Starosta podal informaci ohledně místního šetření ve Zderazi. To se týkalo projednávání nepovolených terénních 
úprav.                    
- První faktura za opravu zámecké ohradní zdi za 264 480,- Kč, kterou obec letos uhradila, již byla Středočeským 
krajem proplacena. Dále starosta informoval, že z důvodu navýšení rozsahu prací o železobetonový věnec bude třeba 
navýšit rozpočet na opravu o 250 000,- Kč. Tato částka bude hrazena z obecního rozpočtu.                  
- Obci Hořesedly bylo nabídnuto připojení na ČOV Kolešovice, která má dostatečnou kapacitu i pro její potřeby.       
- Starosta podal informaci o proběhlé kontrole hospodaření, kterou provedly úřednice ze Středočeského krajského 
úřadu. Při této kontrole nebyly shledány chyby a nedostatky. Výsledek kontroly je též důležitý pro získání dotací. To 
se týká zejména dovybudování splaškové kanalizace v obci.                 
- Do konce března je třeba sestavit a schválit rozpočet obce na rok 2011. Zastupitelé byli seznámeni 
s předpokládanými příjmy a dále byla vedena rozsáhlá diskuse nad výdaji na akce, které by se měly v letošním roce 
uskutečnit.                 
- Zastupitelka J. Kozlerová vznesla dotaz kdo by měl hradit opravu místních komunikací po provedení přípojky. 
S firmou Novadus bylo při zahájení prací na kanalizaci domluveno, že to bude obec. 

Na pracovní poradě se zastupitelé sešli dne 21. 03. 2011:

Přítomni zastupitelé: Dvořák, Kovář, Hrenáková, Poděbradská,  Čečrdle, Brabcová, Hrenák, Procházka 

- Zastupitelé byli seznámeni s programem veřejného zasedání, které se bude konat dne 29. 03. 2011 od 18 hodin                 

- Starosta přítomné seznámil  s návrhem rozpočtu na rok 2011 po jednotlivých položkách    
- Jednatel společnosti Becker, RNDr Jiří Tišer přijal pozvání starosty ke společnému jednání ohledně odpadového 

hospodářství obce do budoucího období. Předmětem jednání byl mimo jiné požadavek firmy na výměnu nádob na 

separovaný odpad za nynější zvony. Za nynější zvony by byly dodány nádoby popelnicového typu z důvodu technic-

kého vybavení svozové firmy. Zastupitelé s tímto souhlasí. Dále byla obci nabídnuta možnost na umístění kontejnerů 
na bioodpad. Zastupitelé se dohodli, že pro shromažďování bioodpadu bude zatím využíván sběrný dvůr.          

-  Starosta podal zprávu o záměru provést terénní  úpravy na cestě u Kudrnů a u Jandů v obci Zderaz. Za tímto      

účelem bude oslovena firma Stavby Rakovník.                
-  Starosta informoval o uložení chodníku z panelů podél potoka k okálům. Tyto práce vyhotovila firma Novadus za 

cenu 84.000,- Kč.  



Priorotiou rozpočtu na rok 2011 je dofinancování         
výstavby kanalizační stoky B ve výši 5.714.278,- Kč.   
Potrubí jej již uloženo, zbývá dokončit úpravu povrchů, 
zejména krajské komunikace vedoucí na Pšovlky. Dále je v kapitole  2321 zapracována částka ve výši 2 mil. Kč, jež 
je určena jako spoluúčast k dotaci na výstavbu stok A, C a D. Předpokládáme, že ji obdržíme v letošním roce.     
Pokud se tak stane, bude si muset obec vzít druhý úvěr na výstavbu kanalizace ve výši cca. 3 mil. Kč. V rozpočtu je 
dále zapracována dotace od Středočeského kraje ve výši 700 tis. Kč na opravu zámecké zdi. Předpokládáme, že    
celková částka na opravu se bude pohybovat ve výši 1 mil. Kč.                       Martin Dvořák, starosta obce 

PŘÍJMY 

1111 Daň z příjmu fyz.osob ze závislé 

činnosti

1360500 Kč 

1112 Daň z příjmu fyz.osob ze 

sam.v.činnosti

73500 Kč 

1113 Daň z příjmu fyz.osob z kapitálo-

vých výnosů 

215400 Kč 

1121 Daň z příjmu právnických osob 1355300 Kč 

1122 Daň z příjmu právnických osob za 

obec 

229456 Kč 

1211 DPH 3130800 Kč 

1334 Odvod za odnětí půdy ze ZPF 1000 Kč 

1337 Poplatek za likvidaci komunálního 

odpadu 

330000 Kč

1341 Poplatek ze psů 11000 Kč 

1343 Poplatek za využití veřejného pro-

stranství 

500 Kč 

1631 Správní poplatky 60000 Kč 

1511 Daň z nemovitosti 1130000 Kč 

4112 Přijaté dotace  (škola, státní správa) 502200 Kč 

4116 Přijaté dotace ÚP 140000 Kč 

4121 Neinvestiční dotace od obcí 758000 Kč 

4122 Neinvestiční dotace - zámecká zeď 700000 Kč 

1012 Příjmy z pronájmu pozemků 30000 Kč 

1031 Lesní hospodářství 15000 Kč 

2212 Pozemní komunikace 36300

2310 Pitná voda 500 Kč 

2321 Čištění odpadních vod 500000 Kč

331 Kultura 100000 Kč 

363 Komunální služby a územní rozvoj 3500 Kč 

372 Nakládání s odpady 145180 Kč 

6171 Činnost místní správy 868400 Kč 

6310 Obecné příjmy -  úroky 50000 Kč 

6399 Vratka DPH rok 2009 1079703 Kč 

640 Ostatní činnosti, vratka ZŠ 54800 Kč 

CELKEM PŘÍJMY 12881039 Kč 

STAV ÚČTU K 1.1.2011 6089240 Kč

R O Z P O Č E T  O B C E  K O L E Š O V I C E  N A  R O K  2 0 1 1

VÝDAJE 

1031 Lesní hospodářství 60000 Kč 

2212 Pozemní komunikace 300000 Kč 

2221 Sil. doprava, dopr. obslužnost 86200 Kč 

2310 Pitná voda 30000Kč 

2321 Výstavba kanalizace stoka A, B, 

D, provoz ČOV

8593529 Kč 

2321 Úroky z úvěru na výst. ČOV 417000 Kč 

2341 Revitalizace rybníka Heřmanov 128000 Kč 

3111 MŠ 316000 Kč 

3113 ZŠ 1263600 Kč 

3141 Stravování ZŠ + MŠ 438000 Kč 

3314 Knihovna 73500 Kč 

3319 Kultura—kulturní dům 422100 Kč 

3322 Obnova kaple Zderaz, zám. zeď 1000000 Kč 

3326 Opr. a údržba památek, kostel 100000 Kč 

3419 Tělovýchova 100000 Kč 

3631 Veřejné osvětlení 181000 Kč 

3632 Pohřebnictví 30000 Kč 

3633 Výstavba inženýrských sítí 1000000 Kč 

3639 Komunální služby, traktor 46000 Kč 

3721 Sběr a svoz nebezpeč. odpadů 30000 Kč 

3722 Sběr a svoz komun. odpadů 380000 Kč 

3723 Likvidace velkoobjemového 

odpadu a tříděných odpadů  

110000 Kč 

3725 Likvidace tříděných odpadů 100000 Kč 

3726 Provoz sběrného dvora  135000 Kč 

3745 Péče o obec a veřejnou zeleň 200000 Kč 

4222 Veřejně prospěšné práce 316100 Kč 

5512 Požární  ochrana 198500 Kč 

6112 Zastupitelstvo 822000 Kč 

6171 Místní správa 1630456 Kč 

6399 Vratka DPH kanalizace - 431500 Kč 

6409 Občanské sdružení a svazky 145000 Kč 

8124 Splátky úvěru 666600 Kč 

CELKEM VÝDAJE 18970279 Kč

6320 Pojištění obce 73194 Kč 



MATEŘSKÁ  ŠKOLA  

Dne 3. března 2011 se v mateřské škole uskutečnil zápis dětí k předškolnímu vzdělávání. Dostavilo se 17 dětí se    

svými zákonnými zástupci. Kapacita mateřské školy je 25 dětí. Ředitelka ZŠ a MŠ stanovila kriteria, podle kterých 

bude postupovat při rozhodování o přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání v mateřské škole v případech, kdy počet 
žádostí podaných zákonnými zástupci dětí o přijetí překročí stanovenou kapacitu maximálního počtu dětí pro       

mateřskou školu:

Trvalý pobyt dítěte v obci, v které mateřská škola sídlí           

Dosažení věku dítěte 6 let v období 1.září do 31. srpna následujícího kalendářního roku                                       
Zaměstnanost rodičů            

Délka docházky do mateřské školy            

Počet dnů docházky dítěte do mateřské školy a délka jeho pobytu v těchto dnech               
V mateřské škole se již vzdělává starší sourozenec           

Datum podání žádosti

Doufáme, že budou nové děti a jejich rodiče spokojeni. Protože dítě je jako „Stromeček“ – roste, sílí, rozvíjí se.     

Vyrůstá v konkrétním prostředí (v rodině, v mateřské škole, v obci, v přírodě). Během jednoho roku pozná hodně 
zajímavého (na podzim, v zimě, na jaře, v létě). Za několik let zesílí, rozvine se a hodně dokáže. Proto se v našem 

Školním vzdělávacím programu zaměřujeme na prostředí plné pohody, lásky a porozumění(rodina, mateřská škola), 

na vztahy – rozvoj vzájemně pěkných vztahů, na hru jako základní činnost pro celkový rozvoj osobnosti, na pohyb
– cvičení jemné a hrubé motoriky a na řeč a rozvoj dorozumívacích schopností. Na všechny nové děti se těší jejich 
kamarádi a zaměstnanci MŠ a doufají, že spolu prožijí mnoho pěkných chvil, zábavy a poznání při všech akcích, 

které mateřská škola pořádá!

                                                                             Helena Regálová – vedoucí učitelka MŠ 

ZEPTAL I  J SME  SE  PANA STAROSTY  . . .  

Které hlavní úkoly čekají Kolešovice v následujícím 

období?

Hlavním úkolem je vybudování kanalizace ve zbytku 
obce, tedy trasa A, C a D. Akce je zařazena do seznamu 

akcí Ministerstva zemědělství. Teď jen čekáme na       

rozhodnutí náměstka hejtmana Stč. kraje pro životní 
prostředí, ing. M. Petery. Rozhodnutí má padnout do 

konce března. Pokud bude akce zařazena do priority č.1,      

dostaneme 70% z nákladů a pustíme se hned do budová-
ní.  Dalším úkolem je oprava povrchu silnice od Pšovlk, 

která má být do konce května ukončena. V postranních 

ulicích budou cesty zasypávány recyklátem průběžně 

podle hloubky propadání. Na jejich úpravu a kanalizaci 
máme šestiletou záruku.  Dále pak plánujeme dokončení 

opravy zámecké zdi. Z celkové dotace 700.000 Kč jsme 

zatím odčerpali 264.480 Kč. Pokud vyjde pro nás přízni-
vě žádost o dotaci na výměnu oken ve škole, jsme při-

praveni. Máme hotové výběrové řízení i návrh smlouvy, 

takže by práce mohly bez problémů začít.  Další  žádost 
o dotaci máme u firmy ČEZ na vybudování    dětského 

hřiště v prostoru bývalé skládky. Dotace by                

činila 460.000 Kč se spoluúčastí 24.000Kč.                                                                                                                                        

V současné době máme 3 zájemce o koupi parcel „Na 
Tržišti“ a je tedy potřeba zavést do této lokality plyn. 

Výstavba vodovodu je zatím odsunuta do dalších let.                                                                                                           

Soustavnou prací je péče o veřejnou zeleň a úpravy ve-
řejných prostranství. Plánujeme vybudování chodníku 

od okálů k bytovkám.Z peněz od vlastníků slunečních 

elektráren, které začnou obci platit od roku 2012 chceme 

vylepšovat další části obce. Takže je vidět, že záleží 

v první řadě opravdu na penězích. Velkou část  z nich 

odčerpává likvidace odpadů a tato částka se bude stále 
zvyšovat. Záleží na nás všech, jak bude veliká.

A vaše velké přání do budoucna?                                                                        

Za sebe bych si velmi přál, co se týče života v naší obci, 

aby se daleko více rozvíjela občanská společnost. Chybí 
mi zapojení většiny občanů do kulturního a sportovního 

života v obci. Dám jeden příklad. Před několika lety 

obnovil Český svaz žen ve spolupráci s hasiči tradici 

Masopustu. Do průvodu obcí se však občané zapojovali 
ve stále menší míře. Proto organizátorky od této akce 

upustily.

Zatím nám, zaplaťpánbůh, funguje alespoň to, co nám 
zbylo z předcházejících let. Proto je na co navazovat. 

Podmínky pro větší aktivitu myslím vytvořeny máme a 

vzorů okolo sebe spoustu

starosta obce, Martin Dvořák 

Přání nás všech je, aby se Kolešovice rychleji měnily 

na obec vzhlednou, s upravenými domky, /ať už je 

vlastníkem kdokoli/, čistým veřejným prostranstvím, 

chodníky,  s místy pro zábavu, odpočinek, sport,   

lahodící oku i duši nejen obyvatelů, ale i návštěvníků 

obce. A to tak trochu záleží nejen na obecních        

penězích, ale na nás všech. Vždyť „Jaký si to uděláš, 

takový to máš“, platí nejen v písničkách skupiny   

Chinasky.                                                                                                                

- li -

ZÁKLADNÍ  ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE  



ZÁKLADNÍ  ŠKOLA  

D O P L Ň U J Í C Í  I N F O R M A C E K Z Á P I S U  D O  P R V N Í  T Ř Í D Y

Do 1. třídy bylo zapsáno 26 dětí, 5 dětí bude mít odklad povinné školní docházky.            
Do 1. třídy školního roku 2011/2012 nastoupí 21 dětí.

PaedDr Vladimíra Hartmannová 

R E C I T A Č N Í  S O U T Ě Ž E  

Dne 24. února 2011 se v tělocvičně naší školy konalo Školní kolo v recitaci. Zúčastnili se ho žáci 1. stupně ZŠ a MŠ   
Kolešovice. 

V I. kategorii (1. -  2. třída) 

1. místo Mendíková Sára 

2. místo Trčková Michaela 

3. místo Seiner Jiří, Lenochová Eliška 

V II. kategorii (3.  -  5. třída)

1. místo Skleničková Jindřiška 

2. místo Drozda Libor 

3. místo Vicijanová Karolína

Vítězové reprezentovali školu v Okresním kole v recitaci, které se konalo 16.března v DDM Rakovník.

Umístění našich žáků:   1.kategorie 

          4. místo,  Mendíková Sára s básní od Josefa Hanzlíka Detektivní záhada

                     Pochvalný list  dostala Trčková Michaela za recitaci básně Delfín od Jiřího Žáčka 

Renata Zemljanková, Květa Kolářová 

T Ý D E N  N A  H O R Á C H  

Tak jako každý rok i letos koncem ledna vyjel z kolešovické školy     
autobus plný lyží, snowboardů a milovníků zimních sportů. Cílem byl 
opět penzion Filip ve Stříbrné v Krušných horách.

Sněhové podmínky byly velmi příznivé, stravování vynikající a týden 
utekl jako voda. Nechyběly ani turnaje ve florbalu v tělocvičně           
penzionu, veselé soutěže a závěrečný karneval.

Více než slova vypovídají o příjemně prožitém týdnu fotografie.        
Nenechte si je ujít a příští rok se můžete do Krušných hor podívat i vy.

Z E M Ě P I S N Á  O L Y M P I Á D A  

Dne 9. března se v Rakovníku uskutečnilo okresní kolo zeměpisné olympiády. Počet soutěžících škol se zde každým 
rokem snižuje, což je nejspíš způsobeno náročnějšími požadavky na soutěžící. Letos se zúčastnilo 6 škol základních 
a 3 školy střední. Naši školu reprezentovali v kategorii šestých tříd, Jakub Laštůvka a Michaela Viktorová, za osmé a 
deváté třídy Jiří Herink. Ačkoli se všichni velice snažili, na stupínky vítězů jsme nedosáhli. 

Zuzana Číhařová 

P R E V E N T A N  C U P

Sportovní soutěž ve vybíjené 4. a 5. tříd se uskutečnila ve středu 16. března na 3. ZŠ v Rakovníku. Školu               
reprezentovali: Libor Drozda, Jan Štechmiler, Karel Berky, Michaela Kališová, Jiří Hrouda, Zdeněk Horváth, Karel 
Louček, Marek Haifler, Tomáš Klouda, Miroslav Pavlík  a  Jozef Lakatoš. Družstvo se umístilo na 7. místě. 

Jiřina Poděbradská 



       

Tentokrát jsem zašla za paní Annou Podolkovou, která
se narodila 16.2.1922 v Kolešovicích, v č.p. 142. Její 
maminka byla Češka a pocházela z Kněževsi, tatínek 

byl z Kolešovic a mluvil plynně jak česky, tak němec-

ky. Pracoval na statku u Tichaiů a pro firmu 
z Neuwallisdorfu, která vyráběla krémy na boty a kolo-

maz  dělal objednávky zboží  pro zákazníky z okolí 

Kolešovic.

Jak to bylo s vaší školní docházkou? Začala jsem se 
vyptávat s mým profesním postižením.                 
Chodila  jsem do německé školy v Kolešovicích, ale 

učitelé tady učili i česky. Tehdy nebyly velké rozdíly 

mezi národnostmi. Ani těsně před válkou se přátelské 

vztahy mnoho nezměnily.       Chodili jsme společně na 

zábavy, rozuměli jsme si dobře a  když ráno kapelník 

pověsil hudbu na hřebík, šli jsme společně s veselou 

náladou domů.               

Kde jste pracovala?      
Chtěla jsem se stát učitelkou v mateřské školce, ale na 

studium rodiče neměli . Přestože  jsem měla dobrý        

prospěch,  na studijní stipendium nestačil. Šla jsem 

pracovat k Tichaiům, kde už jsem pomáhala při škole, 

hlídala jsem děti, pracovala jsem v kuchyni a jako 

„mladšinka“ jsem se starala o drůbež. Měla jsem se u 

nich dobře. Dostávala jsem mzdu, dárky k svátku, 

narozeninám, k Vánocům  a dárky jsem si mohla vy-

brat sama. Se selkou jsme hodně pletly, hlavně svetry 

pro děti. Děti měli Tichaiovi tři. Dva chlapce a dceru. 

Po válce se musela rodina vystěhovat. Dcera odsun 

nesla velmi těžce, nervově onemocněla. S chlapci jsem 

si dopisovala i jsme si telefonovali. Letos starší  

z bratrů zemřel, ještě mi na stole leží parte.       

Jak jste prožila válku?      
V době války jsem musela nastoupit na povinné práce. 

Ze začátku jsem pracovala na Obecním úřadu 

v Kolešovicích, ale tehdejší starosta tam dosadil svou 

příbuznou a já jsem byla poslána úřadem práce do        

pracovního tábora do  Litic na Plzeňsku, kde jsem 

pracovala na poli. Protože jsem uměla velmi dobře 

německy, poslali mě  do Plzně na letiště, kde jsem   

pracovala jako překladatelka úředních dokladů.     

Odtud jsem byla poslána na kurz do Kroměříže a  

Vídně a začala jsem pracovat na letišti v předpovědi 

počasí a zápisu zpráv, posílaných v morseově abecedě   

v Glindově,  kde mě zastihl konec války. Domů jsem 

ale nemohla. Neexistovaly žádné spoje, o rodičích jsem 

neměla žádné informace, i když jsem je usilovně  shá-

něla přes Červený kříž. Tak jsem se rozhodla, že domů 

dojdu pěšky. Šla jsem do K.Varů přes Sokolov. Byla to 

cesta dlouhá, ale měla jsem štěstí. Za K. Vary  mi   

zastavilo nákladní auto.Řidič byl slušný člověk a    

odvezl mě až do Hořesedel. Odtud jsem téměř utíkala 

přes Geblany  do Kolešovic. Státní hranici jsem      

překročila načerno, neměla jsem žádné doklady ani 

české peníze. Protože jsem se hned nepřihlásila u úřa-

du práce, byla jsem poslána  do pracovního tábora v 

Podbořanech  a odtud na práci k sedlákovi do Přeho-

řova. Byla to rodina nepořádná, dům byl plný blech a 

děti měly vši. Odešla jsem od nich a začala pracovat 

na statku u Patráků a Pichrtů.

A co později?         
V roce 1951 jsem se vdala za Jana Podolku. Měla 

jsem čtyři děti, nejstarší dcera byla nemocná od      

narození a  zemřela ve 12 letech. Nebyl to život jedno-

duchý. Starost o děti, domácnost, maminku, bydlení, 

koupě části bývalého cukrovaru, který jsme přestavo-

vali svépomocí. V r. 1968 jsem ovdověla a zůstala 

s dětmi sama. V roce 1964 jsem začala pracovat na 

nádraží v Kolešovicích a zůstala jsem tam až do dů-

chodu. Ale i v důchodu jsem pracovala – až do svých 

71 let. V současné době si užívám důchod. Mám sedm 

vnoučat a devět pravnoučat. Jen to zdraví bych brala 

lepší. Dcera Irena se se svou rodinou o mne moc dobře 

stará. Uklidí, uvaří, nanesou mi  dřevo, kterým topím, 

protože topit elektřinou jako dřív bych finančně neu-

táhla. Přes zimu jsem skoro stále  doma, už se těším 

na jaro, kdy vyjdu před domek a popovídám se souse-

dy.                                                                                                                          

A já vám p. Podolková přeji pevné zdraví , spoustu 

radosti  a brzký příchod teplých dnů, na který se už 
těšíme i my, o trochu mladší.                                                                           

-  li  -

Ž I J Í  MEZ I  NÁMI  . . .

NESEĎTE  DOMA,  p ř i jď t e  me z i  n á s   

D I V A D E L N Í  P Ř E D S T A V E N Í S T A R O Č E S K É  M Á J E

Obec Kolešovice zve všechny spoluobčany na divadelní 
představení „ ŽENITBA aneb naprosto neuvěřitelná          

situace“ v podání Divadelního souboru Tyl Čistá, které 
se koná 24. dubna 2011 od 16 hodin na sále Kulturního    

domu v Kolešovicích. Vstupné je 40,- Kč.    

Srdečně zvou  pořadatelé !  

Kolešovická mládež zve všechny na tradiční               

STAROČESKÉ MÁJE, které se konají, v sobotu            

14. května 2011. K tanci a poslechu hraje kapela Reflex 

z Loun.  Vstupné na večerní zábavu, která bude na sále 

kulturního domu od 20 hodin je 70,- Kč. 



TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA ČESKÝ LEV KOLEŠOVICE    

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ KOLEŠOVICE  INFORMUJE :

Jarní úklid

První teplé dny mnohé z nás zlákaly k jarnímu 

úklidu zahrady a okolí domu.Takový úklid bývá spoje-
ný s pálením suchých větví, vyhrabané trávy a dalšího   

přírodního odpadu. Každoročně takové „uklízení“     

znamená pro dobrovolné i profesionální hasiče spoustu 
výjezdů k požárům. Mnohdy se celá věc obejde beze 

škod, ale na to nespoléhejme!

Pálení staré trávy a ostatních porostů               

v souvislých plochách je zákonem o požární ochraně    
zakázáno (zákon č. 133/1985 Sb. – o požární ochraně). 

Přísný zákaz, který platí při plošném vypalování        

porostů, není stanoven pro likvidaci suchého biologic-
kého odpadu! To lze provádět na předem připravených 

přiměřeně velkých hromadách za trvalé přítomnosti    

alespoň jedné dospělé osoby a prostředků na prvotní 
hasební zásah. Hořlavý rostlinný biologický odpad mů-

že fyzická osoba spalovat za následujících podmínek:     

pálení provádí na vlastním pozemku a v dostatečné 

bezpečné vzdálenosti od budov; pálení provádí osoba 

starší 18 let (mladší osoby mohou tuto činnost    vyko-
návat jen za dozoru dospělé osoby); pálení není prová-

děno v období dlouhotrvajícího sucha, za větrného po-

časí apod.;  po ukončení pálení ohniště bezpečně uhasí 

a následně provádí kontrolu po dobu nejméně 8 hodin.

Právnické osoby jsou nadále vázány tzv. 

„ohlašovací povinností“, vyplývající ze zákona. Při 

spalování hořlavých látek na volném prostran-

ství jsou právnické a podnikající fyzické osoby 

povinny, se zřetelem na rozsah této činnosti,   

stanovit opatření proti vzniku a šíření požáru. 

Spalování hořlavých látek na volném prostran-

ství včetně navrhovaných opatření jsou povinny 

předem oznámit územně příslušnému hasičské-

mu záchrannému sboru kraje, který může       

stanovit další podmínky pro tuto činnost,       

popřípadě takovou činnost zakázat.

Hasičský záchranný sbor Středočeského kraje 
poskytuje službu pro veřejnost – evidenci pálení                 

prostřednictvím internetu. Tato služba je určena        

především pro právnické a podnikající fyzické osoby, 
které provádí spalování hořlavých látek ve smyslu    

zákona č.133/1985 Sb., o požární ochraně. Této služby 

mohou využít i fyzické osoby, které provádí                    
jednorázové spalování dřevěného odpadu – příkladně 

jarní spalování větví z průklestu ovocných stromů,   

pokud tuto činnost nezakazuje místní úprava.

Informace čerpány z www.hzskladno.cz

Za SDH Jaroslava Čečrdlová

Dlouhou zimní přestávku vyplnil Český lev nabíráním 

fyzické kondice, jak v hale tak v okolních terénech. V        
polovině února absolvovalo mužstvo zimní soustředění 

v domácích podmínkách. O víkendech byly na progra-

mu přípravné zápasy. Po klání s Hořesedly přišel na 

řadu zimním turnaj v Krásném Dvoře. Systémem 2x 
každý s každým jsme každou sobotu, či neděli změřili 

postupně síly s dorostem Havranu Kryry, Sokolem Ho-

ledeč a domácím mužstvem TJ Krásný Dvůr. Již po 
polovině odehraných zápasů, ve kterých jsme neztratili 

ani bod bylo jasné, že má Lev nakročeno k dobrému               

turnajovému umístění. Sérii výher nepřerušila ani odve-
ta s Kryry a tak první prohru, v podobě těsného výsled-

ku 3:2, uštědřil Českému lvu v odvetě Sokol Holedeč.               

O celkovém vítězi tak rozhodovalo až poslední kolo, ve 

kterém nám stačilo neprohrát. V duelu s Krásným Dvo-
rem diváci branku neviděli a tak se mohly Kolešovice 

radovat z prvního místa. Navíc si cenu za nejlepšího 

kanonýra turnaje vystřílel 9 brankami Jaroslav Daniš.  

Remízu uhrál Lev i v dalším přípravném zápase. Na 

umělé trávě v Rynholci vyzval naše mužstvo na souboj 
právě domácí Sokol. Po nadějném vedení 3:1 jsme však 

výsledek neudrželi a nechali jsme Rynholec vyrovnat.  

V  zápase se po téměř půl roce objevil navrátilec Petr 

Roubík, ten se postaral hned o 2 góly v síti Sokola. V 
jarních odvetách    nebude Lev moci spoléhat na služby 

nejlepšího podzimního střelce Lubomíra Kozáka, ten 

bude do konce sezóny hostovat v Mutějovicích. Na    

odchodu z Kolešovic byl i Karel Krumhanzl, ten se 
však potýká s pochroumaným kotníkem a o jeho      

hostování v Novém Strašecí ještě není definitivně     

rozhodnuto. Aktivní kariéru ukončil dlouholetý obránce 
Radek Tůma, a tak po řadě let čeká Lva, kromě       

záchrany soutěže, těžký úkol. Najít nového stopera. 

Start do odvet   nestihne ani dlouhodobě zraněný Pavel 
Čech. Naopak připraveni budou brankář Libor Sýkora 

(po zlomenině nohy), Zdeněk Engel (návrat z hostová-

ní) a Petr Jankura (po zranění kolene).  

Generálku na mistrovské zápasy obstará poslední       

přátelské utkání s SK Senomaty, které sehrají Kolešovi-

ce na domácím hřišti. Pak už začnou tvrdé boje o body. 
Hned v prvním jarním kole čeká Lva domácí duel s   

aktuálním lídrem okresní tabulky FC 05 Zavidov.   

Za TJ ČLK, Michal Štícha



ZPRÁVY Z  DOMOVA KOLEŠOVICE

Život v našem Domově.

KARNEVAL

V pátek 11.března se uskutečnil v našem Domově karneval.    
Pozvání na akci přijal Domov seniorů Nové Strašecí a Domov Na 
Zátiší Rakovník,pozvání přijal i starosta,pan Martin Dvořák.   
Průvod masek za doprovodu hudby Senior Bandu prošel celým 
Domovem. Takže i naši ležící klienti se mohli podívat na         
skotačící masky a poslechnout si oblíbené písničky. Díky       
sponzorům, jsme měli i bohatou tombolu. Taneční veselici nám 
zpestřil svým imitátorským vystoupením a Karaoke pan Jaroslav 
Foisl z Domova seniorů v Unhošti. Velmi pěkné bylo též        
vystoupení našich klientů, kteří nastudovali taneční vystoupení s 
šátky. Že se akce líbila, není ani potřeba dodávat. Poděkování 
patří všem  zaměstnancům, kteří se na přípravě a provedení celé 
akce podíleli.  E.

3. SENIORSKÝ PLES

V pátek 28. ledna 
j sme  p ř i j a l i    
pozvání na 3. 
Seniorský ples, 
který pořádal 
Domov v  No-
vém  Strašecí. Prožili jsme velmi příjemné odpoledne. Mezi hosty 
byl i senátor a náměstek hejtmana pan Marcel Chládek a radní 
paní Zuzana Stöckelová a novostrašecký starosta pan Karel Filip. 
Viděli jsme hezké předtančení členů Tanečního klubu Admira 
Kladno. K tanci a poslechu hrála kapela pana Štáfka.   Děkujeme.  

E.

KULTURNÍ  PŘEHLED ,  s t a l o  s e  …

ZIMNÍ VÝSTAVA ZVÍŘECTVA

Dne 12. února 2011 pořádala základní organizace Českého svazu chovatelů Kolešovice zimní výstavu králíků,     

drůbeže, holubů a okrasného ptactva.  Otevřena byla od 8 do 14 hodin a zhlédlo ji téměř 400 návštěvníků.             
Vystaveno bylo 57 králíků 13 plemen a prodáno 38 ks, 80 ks drůbeže 13 plemen, prodáno 30 ks, 120 holubů 15    

plemen, prodáno 25 ks a 107 ks okrasného ptactva,  prodáno 40 ks. V pátek probíhalo posuzování zvířat a bylo     

uděleno celkem 13 čestných cen. Návštěvníci z našeho, ale i okolních krajů zakoupili kvalitní zvířata do svých chovů 
a  odjížděli spokojení. Jen zájem o koupi zvířat převyšoval množství prodejných kusů. Již dlouhé roky přijíždějí a    

setkávají se zde chovatelé, posedí u kávy a sdělují si své zkušenosti, radosti i starosti s chovem zvířat a už se těší na 

další setkání při podzimní výstavě 8. a 9. října, kdy naše ZO pořádá výstavu okresní. 

Za ZO jednatelka Řežábková  

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ BÁL

Kolešovické děti se opět sešly na sále místního kulturního domu , aby se v maskách připravených maminkami a    

babičkami dobře bavily. V sobotu dopoledne 12. března dorazili animátoři pana Ladry a opět se společně se svazem 

žen snažili vyloudit úsměv na tvářičkách přítomných dětí. A podařilo se. Děti se po celý bál dobře bavily. Rodiče 
byli také spokojeni a určitě si dopoledne se svými dětmi užili. Podruhé byl zvolen sobotní termín. Dopolední čas 

maminkám malých dětí vyhovuje a tak se na podobnou akci můžeme těšit začátkem prosince.

                                                                                                                          - jp -



VEL IKONOCE  

Velikonoce jsou nejvýznamnější křesťanský svátek, kte-
rý je oslavou zmrtvýchvstání Ježíše Krista. K tomu 
podle křesťanské víry došlo třetího dne po jeho          
ukřižování.                
Velikonoce jsou pohyblivými svátky. V západní        
křesťanské tradici Velikonoce připadají na neděli po 
prvním úplňku, tedy na měsíc březen či duben.           
Slovanský název svátku, Velikonoce, se vztahuje na 
„velkou noc“, v níž byl Kristus vzkříšen.                     
Lidové zvyklosti spojené s Velikonocemi se pochopitel-
ně místně liší. Vzhledem k blízkosti křesťanských      
Velikonoc a jarní rovnodennosti mohou mít tyto tradice 
původ v pohanských oslavách.                
Velikonočními symboly, které nás provází do dnes jsou 
hlavně vejce, beránek, zajíček, pomlázka velikonoční 
ohně v podobě velikonočních svíček.                
Vejce podle starých pohanských představ bylo           
symbolem plodnosti.               
Beránek v křesťanství je jedním ze symbolů Ježíše 
Krista, neboť obrazné podle křesťanské víry on je      
beránek,  obětovaný za spásu světa.                
Velikonoční ohně symbolizují vítězství Ježíše Krista 
nad temnou smrtí. Od tohoto ohně se pak zapaluje     
velikonoční svíce (paškál). Ta je v mnoha kulturách chá-
pána jako znamení života. Takto zapálená svíce se 
v průběhu velikonoční bohoslužby noří do křestní vody.                          
Dalším velikonočním symbolem je vajíčko, symbol 
nového života. V mnoha kulturách je vejce symbolem 
plodnosti, života a vzkříšení. V souvislosti s lidovou 
tradicí vznikl zvyk vejce malovat. Kořeny v křesťanské 
symbolice nemá například zajíček. Ten má zřejmě    
původ v pohanských rituálech oslavující příchod jara. 
V Čechách jsou nejznámější nenáboženské velikonoční 
tradice. K prastarým patří pomlázka a hodování. Na 
velikonoční pondělí ráno muži a chlapci chodí po      
domácnostech a šlehají ženy a dívky ručně upletenou 
pomlázkou z vrbového proutí. Pomlázky se pletou 
z různého množství proutků různé velikosti. Nejčastěji 
z šesti, ale také až z dvaceti čtyř proutků a je obvykle 
dlouhá od půl do dvou metrů. Ozdobená stužkami 
v barvách jara. Podle tradice muži při hodování pronáše-
jí koledy. Vyšupaná žena dává muži barevné vajíčko 
jako symbol jejích díků a prominutí. V některých       
oblastech ženy mohou pomlázku oplatit odpoledne, kdy     
vylívají na muže a chlapce kbelíky studené vody. Zvyk 
se v různých oblastech Čech mění.

Velikonočním svátkům předchází čtyřicetidenní půst. 
Mezi nejznámější předvelikonoční dny patří                    
š k a r e d á   s t ř e d a. Pověra říká, že se Jidáš v ten 
den škaredil na Krista. Po celou středu se měli lidé usmí-
vat. Jinak by se  škaredili po všechny dny v roce.

Z e  l e n ý  č t v r t e k je odvozen od zeleného mešního 
roucha, jež se v ten den používal při mši. V tento den se 
jí pouze zelená strava, aby byli všichni po celý rok    
zdraví. 

V e l k ý  p á t e k je dnem hlubokého smutku nad smrtí 
Ježíše a tím i dnem přísného postu. Podle lidových    
pověstí je dána Velkému pátku zázračná moc, kdy se 
otvírají poklady.

B í  l á  s o b o t a v tento den se konala jen noční        

bohoslužba vigilie. Před bohoslužbou se zapálil před 
kostelem oheň, posvětil se, od něj se zapálila velikonoč-
ní svíce a pomocí ní se světlo přeneslo do kostela.      
Svícení ohně se postupně stalo slavnostním obřadem.

Neděle je B o ž í m  h o d e m  v e l i k o n o č n í m. Po 
„vzkříšení“ zase zazní zvony a zvonky, které se vrátily 
z Říma. Neděle byla dnem, který se prožíval v rodinném 
kruhu, bez přátel a známých. Celá rodina se sešla u         
svátečně prostřeného stolu, otec oloupal vařené vejce a 
rozdělil ho na tolik dílů, kolik bylo přítomných osob.

P o n d ě l í  v e l i k o n o č n í  je nejvýznamnějším 
z celého velikonočního cyklu, i když se k němu neváží 
žádné významné liturgické úkony. V tento den se      
odbývala pomlázka, hodování a darovala se malovaná 
vejce. 

Těšíte se na V E L I K O N O C E ( svátky jara, víry a 
tradic )? 

Patří k jaru a na to se po letošní zimě už všichni těšíme. 
Vyzdobíme si své byty a domovy jarními kytičkami, 
připravíme velikonoční dekoraci, kraslice, pomlázky. 
Velikonoce letos připadnou na předposlední víkend 
v dubnu ( VELIKONOČNÍ PONDĚLÍ 25. dubna ).

                                   
Velikonoční dobroty Kolešovických listů. 

Tortilové jednohubky se sýrem, salámem, zeleninou a 
olivou, které potěší a chutnají.

Ingredience ( asi 6 porcí ): 

tortila 1 ks,  pomazánkové máslo   1 ks, 

tvrdý sýr   15 dkg,  jarní cibule  1 ks,

zelenina  (miska),  olivy  na zdobení

Postup: 

Pomazánkové máslo smícháme s nastrouhaným sýrem, 
salámem, nakrájenou zeleninou a cibulkou. Směsí potře-
me tortilu, stočíme do rolády, zabalíme do alobalu a 
dáme do ledničky ztuhnout ( nejlépe do druhého dne ). 
Druhý den nakrájíme na proužky, spíchneme párátkem a 
zdobíme olivami.

Dobrou chuť !                                         

NĚCO

PRO 

MLSNÉ

JAZÝČKY

     Žáci naší školy v letošním roce připravují 

„ J A RN Í  JARMARK “ .               „ J A RN Í  JARMARK “ .               

Uskuteční se v areálu školy  ve čtvrtek 14. dubna 

od 14 hodin. Každá třída a zájmové kroužky   

představí své výpěstky, velikonoční dekorace a 

kraslice. Přijďte se podívat a nechte se inspirovat      

šikovnými dětmi.    

-  jp -   



JAK  BYLO?  POČAS Í  V  OBC I .

L E D E N  

TEPLOTY V LEDNU [°C]
SRÁŽKY V LEDNU 

[ l /m2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2009 5,0 18.01.2008 -  15,5 08.01.2009 - 3,88 10,5 5,0 21.01.2009

2010 4,0 19.01.2010 -  23,0 27.01.2010 - 4,34 39,5 6,0 09.01.2010

2011 10,5 14.01.2011   - 16,5 04.01.2011 - 1,19 30,5 5,5 08.01.2011

Ú N O R  

TEPLOTY V ÚNORU [°C]
SRÁŽKY V ÚNORU 

[ l /m2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2009 10,5 28.02.2009 - 10,0 17.02.2009 - 0,07 22,0 3,0 22.02.2009

2010 9,0 25.02.2010 - 16,5 17.02.2010 - 2,02 18,0 7,5 11.02.2010

2011 10,5 11.01.2011 - 15,0 02.02.2011 1,26 6,5 2,0 12.02.2011

P o u t o

        Když do očí Tvých se upřeně dívám       

vidím se v zrcadle zrození svého                          

pokaždé zvláštní pocity mívám                               

cítím jak nitro mé se dotýká Tvého 

Jak řádka v knize je každá Tvá vráska                                

Tvé ruce tak nádherně dokáží hřát               

jsi pro mě důkazem, že je na světě láska            

Tvé objetí milé znovu budu si přát 

        Jsem štěstím naplněn a mír panuje duši            

úleva vlévá se zpět v moje tělo                                                                                              

co do vínku dalas mi málokdo tuší             

kéž by se času zastavit chtělo 

    I když mraky černé mou duši halí                      

Tvá náruč je stále vlídně otevřená                   

zda-li jsi svatá se mnohokrát ptali                  

poskytnout útěchu jsi vždy připravena 

             Celý můj život jsi oporou mojí                  

nikdy Tvé srdce nezamkne vrátka               

nádherné pouto nás navěky pojí                  

já jsem Tvůj syn a Ty jsi má matka

Jakub Kučera 

8 .  BŘEZEN MEZ INÁRODNÍ  DEN ŽEN 

Impulsem pro vznik tohoto svátku byla stávka    

žen-švadlen v USA  již v roce 1857. Evropa ho 

poprvé slavila v roce 1911 v Rakousku, Dánsku, 

Německu a Švýcarsku. V Rusku si jej ruské ženy 

připomněly v roce 1913. V roce 1975 byl svátek 

oficiálně uznán OSN a tak ho přijaly mnohé     

národní vlády. Dnes si tento den připomínají státy 

západní Evropy, USA a Austrálie. V Rusku je   

dokonce dnem  volna. 

Pryč jsou časy, kdy se Mezinárodní den žen      

bujaře oslavoval. Dnes  málokterý  muž přijde s 

kytičkou. My jsme na Vás naše čtenářky            

nezapomněli a  podělíme se s vámi o báseň      

našeho rodáka Jakuba Kučery.  Věříme, že vás  

všechny potěší.  
       - jp -



Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.            
Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů. 
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  K v ě t o s l a v a  V a l i š o v á         

V l a s t a  Ř e ž á b k o v á                

A n n a  M á l o v á

  

                                         B l a h o p ř e j e m e !

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok 

        1. března 2011 nás navždy opustil náš spoluobčan,  pan  Z d e n ě k  Š t ě t k a .        

Čest jeho památce !

    Významného životního jubilea se v měsících březen a duben 2011 dožívají tito naši spoluobčané.                       

Přejeme pevné zdraví a pohodu do dalších let.                        

S P O L E Č E N S K Á  K R O N I K A

K v ě t o s l a v a  K o v a n d o v á               

     J a n  S e i f r t                          

M a r i e  E f e n b e r g o v á                           

M i l u š e  D v o ř á k o v á      

J a r m i l a  Z á v o d s k á              

V o j t e c h  K u l i n a        

V í t á m e  n o v é  o b č á n k y  m e z i   o b y v a t e l e  n a š í  o b c e  

28. ledna 2011 se narodila        P a v l í n a  Š a r i š s k á            

1. února 2011 se narodila            K a r o l í n a  H a j n á                           

16 .února 2011 se narodil            A d a m  F e f r č í k  

Redakce KL v letošním roce  vyhlašuje II. ročník soutěže „KOLEŠOVICE OČIMA FOTOGRAFŮ“. 

Soutěž proběhne v těchto kategoriích. 

1) TAKHLE ŽIJEME MY

2) PRIMA FOTKA Z PRIMA DOVOLENÉ

3) KOLEŠOVICE V ČERNOBÍLÉ FOTOGRAFII 

Bližší informace poskytneme v dalším čísle . Zatím hledejte  náměty a fotografujte a fotografujte !

K O L E Š O V I C E  O Č I M A  F O T O G R A F Ů  

Pavlínce, Karolínce a Adamovi přejeme krásný a spokojený život. 

Šťastným rodičům blahopřejeme ! 

POZVÁNKA: Obec Kolešovice a důchodci Kolešovic zvou na posezení při hudbě, které se koná ve       
          čtvrtek 14. dubna 2011 od 17 hodin v restauraci Kino. Vstupné dobrovolné !




